
 

  
  

Liberecký kraj  

resort školství a sportu  

  

Zápis č. 2  
ze zasedání Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK   

konané dne 21. 3. 2025 od 15:00 hod. na Krajském úřadě 

Libereckého kraje  

Přítomní členové:  

Tina Honsejková (místopředsedkyně), Matyáš Moc, Anežka Hrochová, Anna Kadlecová, Šimon 

Knap, František Skrbek, Berenika Suchánková, Filip Šťastný, David Zlesák 

Online: Markéta Červinková (předsedkyně), Šimon Jaromír Římánek, Karolína Machová 

Omluveni: Zuzana Harazinová, Matěj Krejčí, David Schmidt, Karel Fichtner, Bohdan Mykulin 

 

 
Hosté:  

Ing. Jan Sviták – náměstek hejtmana, řízení resortu dopravy 

 

Program:  

1) Zahájení zasedání  

2) Návrh programu a jeho schválení 

3) Kontrola úkolů z předchozího zasedání komise 

4) Téma komise: Doprava – diskuze a předání praktických podnětů, host Ing. Jan Sviták, 

náměstek pro dopravu 

5) Různé 

 

  

Bod č. 1 - Zahájení zasedání 

Zasedání komise zahájila Markéta Červinková, předsedkyně komise. Přivítala všechny přítomné 

členy komise a konstatovala, že komise je usnášeníschopná (11 osob, z toho 8 přítomných a 3 

online). Pět členů komise se omluvilo. K jednání komise se připojil ještě jeden člen, přišel o 20 

minut později. Celkem se jednání zúčastnilo 12 osob, 9 přítomných a 3 online.   

  

Bod č. 2 - Zahájení zasedání 

Předsedající otevřela diskusi k návrhu programu, který obdrželi členové v pozvánce. K programu 

neměl nikdo žádné připomínky, program byl schválen všemi přítomnými členy i členy připojenými 

online.  
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Usnesení č. 02/25/BPL/04  

Komise Rady Libereckého kraje Bezpečnost pro LK souhlasí s návrhem programu 2. zasedání v 

roce 2025.  

HLASOVÁNÍ Č.:  1 PRO: 13 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 NEHLASOVAL: 0 VÝSLEDEK: byl přijat 

prezenční 9 - - -  

M. Červinková 1 - - -  

Šimon J. Římánek 1 - - -  

K. Machová 1 - - -  

 

Bod č. 3 – Kontrola úkolů z předchozího zasedání komise 

Předsedající konstatovala, že úkoly z předchozího zasedání komise byly splněny. Konkrétně se 

jednalo o pozvání náměstka pro resort dopravy, Ing. Jana Svitáka, a vypracování myšlenkové mapy 

témat, kterými se bude komise v následujícím období věnovat. 

 

Bod č. 4 – Téma komise: Doprava 

Předsedající představila Ing. Jana Svitáka, náměstka hejtmana pověřeného řízením resortu 

dopravy. Vyzvala členy komise, aby postupně pokládali dotazy týkající se dopravy v kraji, s tím, 

že pan náměstek bude odpovídat na dotazy.  

Níže je uveden zkrácený přepis diskuze: 

 

• Šimon Jaromír Římánek: V Rychnově nebude stavět rychlovlak Praha/LBC, není to škoda? 

Nebudou nádraží chátrat? Co nahradí osobní vlaky? 

• Jan Sviták: Rychnov u Jablonce n/N se počítá jen s nákladní dopravou na kolejích, veřejnou 

dopravu nahradí autobusy – budou zároveň rychlejší. 

 

• Šimon Jaromír Římánek: Nahrazení nevyužitých tratí cyklostezkami, šlo by i tady? Viz 

cyklostezky na Českolipsku. 

• Jan Sviták: Správa železnic rovnou počítá s ohledem na přinesenou zátěž s tím, že původní 

tělesa železnice se využijí například právě pro cyklostezky. 

 

• Anna Kadlecová: Spojení Škola Kateřinky/internát, v zimních měsících problém – 

parazitují na sebe studenti s běžkaři; řešení: posílení spojů? 

• Jan Sviták: Aktuálně se řeší zokruhování LBC/Bedřichov/JBC; koordinační schůzky 

probíhají; Matyáš Moc předá podnět předsedovi Dozorčí rady DPMJL. 

 

• Filip Šťastný: I/35 – bude se řešit s ohledem na vzácné území Českého ráje? 

• Jan Sviták: Ano, napojení na Jičín, kde už silnice je, bude se rozšiřovat, nutnost; kraj ve 

společnosti s ŘSD zapojili do procesu projektu stavby poradce pro krajinný ráz: 

https://www.kraj-lbc.cz/aktuality/poradce-pro-krajinny-raz-bude-dohlizet-na-stavbu-

silnice-i-35-mezi-turnovem-a-ulibicemi-n578987.htm 

• Filip Šťastný: Pochvala intenzity autobusového spojení Lomnice/Liberec. 

 

https://www.kraj-lbc.cz/aktuality/poradce-pro-krajinny-raz-bude-dohlizet-na-stavbu-silnice-i-35-mezi-turnovem-a-ulibicemi-n578987.htm
https://www.kraj-lbc.cz/aktuality/poradce-pro-krajinny-raz-bude-dohlizet-na-stavbu-silnice-i-35-mezi-turnovem-a-ulibicemi-n578987.htm
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• František Skrbek: V ulici Masarykova není parkoviště, kde by mohli studenti Střední 

průmyslové školy v Liberci dojíždějící na motorkách/auty; problematická je i vytíženost 

komunikací auty, kde jezdí jeden člověk. 

• Jan Sviták: Parkování pro studentů – téma pro koordinaci se statutárním městem Liberec.  

• František Skrbek: Připomínky z Turnova – páteční spoj 350 ve 14:00 z Fügnerovy hodně 

přeplněný, hodně lidí končí právě ve 13:00 nebo 13:30 a využívají tento spoj zpátky do 

Turnova. 

 

• Karolína Machová: Téma bezpečnosti chodců, audit přechodů – prezentace: 

• Markéta Červinková: Zpracovaná prezentace je báječná a dotýká se převážně problematiky 

komunikací v majetku města Česká Lípa – předala místostarostovi, který má gesčně na 

starosti dopravu, Jakubu Menclovi a bude dále řešit v koordinaci a informovanosti 

s Karolínou. 

• Jan Sviták: Liberecký kraj nemá audit přechodů, nemá car-free zóny. Podnět k zapracování 

při rekonstrukcích/úpravách/humanizacích krajských komunikací. 

 

• Berenika Suchánková: Periferie zůstávají pořád periferiemi – chybí lepší spojení veřejnou 

dopravou. 

• Jan Sviták: Pilotní projekt Taxi busu má za cíl posílení dopravy do vesnických oblastí, kde 

je nižší vytíženost veřejné dopravy. Objednávání autobusů, kde jezdí jen pár lidí denně, je 

nákladně, Taxi bus má být jako poptávková doprava vhodnou alternativou. 

 

• Anežka Hrochová: Přeshraniční cestování autobusem (na hranicích krajů) – problematická 

návaznost spojů. 

• Jan Sviták: Snaha stále zlepšovat a na mnoha místech se to povedlo. 

• Markéta Červinková: Komunikovala s KORID LK (organizátor dopravy v Libereckém 

kraji) lepší a srozumitelnější komunikaci i ve věci tarifů při přeshraničním cestování 

(příklad Česká Lípa/Litoměřice). 

 

• Šimon Knap: Koordinace staveb na železnicích, jejich plánování v kooperaci s opravami 

krajských silnic – děje se taková koordinace? 

• Jan Sviták: Ano, ale situaci komplikuje Správa železnic, která realizuje stavby po malých 

úsecích. 

 

• Matyáš Moc: Odbavovací strojky – musí města soutěžit do MHD v Liberci ty, které jsou v 

souladu s krajem? 

• Jan Sviták: Ano, musí. 

 

Zpětná vazba k vlakové dopravě: 

- Vlaky Liberec/Turnov: jezdí o 10 minut déle než autobus; 

- Do Pardubic opravdu výletní romantika 😊; 

- Je to nostalgie, ale efekt rychlosti (v porovnání se zahraničím) vlak nemá – skutečně se, 

bohužel, vyplatí jet sama autem; 

- Pochvala Arrivy – jednoduchý systém odbavení a nákupu jízdenky; 

- Cena jízdenek v ČR je velmi přívětivá, na rozdíl např. od Anglie. 
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Kontakt na náměstka resortu pro dopravu: jan.svitak@kraj-lbc.cz 

Kontakt na KORID LK pro všechny podněty: info@korid.cz 

 

Bod č. 5 – Různé 

Předsedající seznámila členy komise s tématem na příští zasedání – protidrogová politika 

Libereckého kraje. Hostkou bude radní pro oblast sociálních věcí, Bc. Anna Provazníková. 

Na závěr předsedající poděkovala členům komise za účast. 

 

 

 

 

V Liberci 21. března 2025  

  

  

  

  

  

………………………………………  

Markéta Červinková 

předsedkyně Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK  

  

  

  

  

………………………………………  

Zapsala: Dagmar Kasalová  

tajemnice Komise Rady Libereckého kraje Budoucnost pro LK  
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